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Protokół nr 21/2020 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 21 maja 2020 r. w godz.15:30 – 17:40 w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 

oraz on-line za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                     

1/ Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji  

2/ Jacek Roszkowski  – wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Bogdan Bezdziecki  

4/ Sylwester Cimochowski 

5/ Jacek Niedźwiedzki  

6/ Anna Ruszewska   

7/ Sławomir Sieczkowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:       

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta 

3. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta 

4. Agnieszka Szyszko – Pełnomocnik Prezydenta ds. współpracy z organ. pozarządowymi  

5. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydz. Spraw Społecznych 

6. Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

7. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. Architektury i Gospodarki Przestrzennej  

8. Eugeniusz D. Przybysz – Prezes PGK Spółka z o.o. w Suwałkach 

9. Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Andrzej Turowski, który powitał zebranych poinformował, że 

porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  Zapytał, czy Radni 

zgłaszają uwagi do porządku obrad. Przewodniczący Komisji poinformował, iż porządek obrad 

został przyjęty. 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 20/2020 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej 

w Suwałkach w dniu 23 kwietnia 2020 r. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2019 r. 

3. Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk z 

organizacjami pozarządowymi w 2021 roku.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego 

w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat.  

5. Zaopiniowanie projektu umowy z firmą Evoluos sp. z.o.o. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Gen. W. Sikorskiego i Grunwaldzkiej  

w Suwałkach. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Gen. K. Pułaskiego, Świerkową, 

Modrzewiową, Grabową i Gen. Z. Podhorskiego w Suwałkach. 
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8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu w rejonie ulic Bulwarowej i Zacisze w Suwałkach. 
9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej  

w rejonie ulicy Filipowskiej w Suwałkach.  
10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu szczepień przeciwko 

wirusowi brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk". 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 

2020 rok. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2020 r.  

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2020-2040.  

15. Wolne wnioski. 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 20/2020 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach w dniu 23 kwietnia 2020 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski poinformował, że do protokołu 20/2020 posiedzenia 

Komisji nie wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty.  

Ad pkt.  2 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2019 r. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.    
  

Komisja pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  

w 2019 r. 

 

Ad pkt.  3 

Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi w 2021 roku.  

– Propozycje stanowią załącznik nr 3 do protokołu.    
    

 Komisja pozytywnie zaopiniowała Propozycje priorytetowych zadań publicznych do 

realizacji we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi w 2021 roku.  

 

Ad pkt.  4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu Cmentarza 

Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.    

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił nowe zapisy do regulaminu cmentarza jak i do 

cennika. Zmiana w regulaminie wynika z konieczności dostosowania zapisu o uzyskiwaniu 

informacji na temat opiekuna grobu. Nowy zapis uzależnia udzielenie przez administratora 

cmentarza informacji o opiekunie grobu od jego zgody. Zmiany w cenniku natomiast dotyczą: 
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wprowadzenia opłaty za udostępnienie niszy urnowej w kolumbarium w zależności od poziomu 

kolumbarium, na którym nisza jest zlokalizowana. 

 Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, o poprawkach, które zostały zgłoszone na Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz o autopoprawkach do projektu uchwały. 

Naczelnik E. Harasim przedstawiła zmiany do zapisów w regulaminie i do cennika opłat, 

obowiązujących na cmentarzu. Zmiany są niewielkie, ale niezbędne dla przejrzystości i czytelności 

ww. projektu uchwały.  

 Radny B. Bezdziecki  zaproponował, aby dodać zapis mówiący o osobach przebywających 

na cmentarzu pod wpływem środków psychoaktywnych. Radny zapytał jak wygląda sytuacja, gdy 

kończy się okres 20-letni opłaty za miejsce pod grób, czy opiekun grobu jest o tym powiadamiany?   

Prezes E. Przybysz na chwilę obecną nie miała miejsce taka sytuacja. PGK przed 1 listopada 

wiesza ogłoszenia na tablicy ogłoszeń jak i na grobach informujące, że minął okres 20 lat na grób 

i należy wnieść opłatę. Prezydent Ł. Kurzyna uzupełnił wypowiedź i dodał, że duża część grobów, 

którym skończył się okres 20 letni dotyczy byłych pensjonariuszy DPS „Kalina”. Często to osoby 

(samotne, bez rodzin), których pogrzeb organizował DPS. Prezydent Ł. Kurzyna stwierdzi, że 

zapis dotyczący środków psychoaktywnych jest zasadny i zostanie ujęty w regulaminie, aby 

doprecyzować Radny J. Niedźwiedzki zauważył, że w Kodeksie Karnym jest zakaz posiadania i 

używania narkotyków. Czy nie jest to nadinterpretacja przepisów. 

Radny J. Roszkowski zaproponował dodanie zapisu w rozdziale 5 pkt. 2 mówiącego  

o podaniu danych umożliwiających skontaktowania się z opiekunem grobu. Prezes E. Przybysz 

poinformował, że dotychczas nie został zlikwidowany żaden z grobów.  

Radny S. Cimochowski zapytał o opłaty w cenniku dot. pkt. od 16 do 20 powinne być ujęte, 

ponieważ takimi opłatami obciążana jest rodzina zmarłego a koszty pochówku są i tak bardzo 

duże. Prezes E. Przybysz odpowiedział, że są to koszty dot. utrzymania i obsługi cmentarza. 

Prezydent Ł. Kurzyna dodał, że ceny podane w cenniku i przychody, które uzyskuje spółka 

pokrywają tylko i wyłącznie bieżące administrowanie cmentarza (sprzątanie, utrzymanie 

porządku), którym zajmuje się tylko PGK.  Natomiast nie wystarcza to na pokrycie inwestycji, 

które są czynione na cmentarzu. Miasto, co roku przekazuje spółce środki na inwestycje na 

cmentarzu.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wraz ze zgłoszonymi 

autopoprawkami i poprawkami radnych. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 

Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat wraz ze zgłoszonymi 

autopoprawkami i poprawkami radnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt.  5 

Zaopiniowanie projektu umowy z firmą Evoluos sp. z.o.o. 

– Projekt umowy stanowi załącznik nr 6 do protokołu.    
 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt umowy pomiędzy Miastem Suwałki,  

a Spółką Evoluos, w sprawie realizacji przedsięwzięcia dotyczącego budownictwa 

wielorodzinnego przy ulicy Bulwarowej. Inwestor zobowiązany będzie do wykonania części 

przebudowy dróg publicznych oraz opracowania dokumentacji technicznej. Inwestor zobowiązuje 

się do sfinansowania 100 % kosztów wykupu nieruchomości niezbędnych do realizacji prac. 
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Natomiast Miasto zobowiązuje się do pozyskania gruntów niezbędnych do realizacji ww. prac 

zgodnie z dokumentacją techniczną oraz uzyskania pozwolenia na ich realizację. Dodatkowo 

Miasto zobowiązuje się do wykonania części przebudowy dróg publicznych ul. Bulwarowa, 

 ul. Zacisze, ul. W.S. Reymonta i ul. Gen. W. Sikorskiego, a także przygotowania nowego 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego teren inwestycji.  

Radny B. Bezdziecki zadał czy zmiana układu komunikacyjnego nie wpłynie negatywnie 

na przepustowość ulicy Bulwarowej? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że inwestycja 

wygeneruje nowy ruch w tym miejscu. Ulica Bulwarowa jest przewidziana, jako dwupasmówka, 

ale w na dzień dzisiejszy Miasto nie widzi takiej potrzeby.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem umowy:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt umowy z firmą Evoluos sp. z.o.o. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt.  6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Gen. W. Sikorskiego i Grunwaldzkiej  

w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.    
   

 Naczelnik M. Włoskowska przedstawiła plan, którego sporządzenie wywołane zostało 

wnioskami właścicieli działek. Granicami opracowania projektu planu objęto obszar 

niezabudowany, położony u zbiegu ulic Gen. Sikorskiego i Grunwaldzkiej w bezpośrednim 

sąsiedztwie zabudowy jednorodzinnej szeregowej. Tereny w granicach objętych opracowaniem 

nowego planu przeznaczone są pod zabudowę: usługową (w tym handlową), w ramach, której 

dopuszczona jest realizacja funkcji mieszkaniowej, komunikację w postaci wyznaczonych ciągów 

pieszych, oraz części pasa drogi publicznej.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Gen. W. Sikorskiego  

i Grunwaldzkiej w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Gen. K. Pułaskiego, Świerkową, 

Modrzewiową, Grabową i Gen. Z. Podhorskiego w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.    
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 Naczelnik M. Włoskowska przedstawiła plan, którego celem jest stworzenie reguł 

prawnych, pozwalających na prawidłowe rozwiązania przestrzenne poprzez określenie m.in.: 

przeznaczenia i zasad zagospodarowania oraz uporządkowania terenu, określenie zasad 

zabudowy, ustalenie zasad i sposobu skomunikowania terenów przeznaczonych pod zabudowę, 

określenie zadań publicznych, w tym terenów komunikacji publicznej oraz wyposażenia  

w infrastrukturę społeczną i techniczną, stworzenie podstawy prawnej do podejmowania  

i realizacji działań inwestycyjnych w granicach objętych planem. Naczelnik poinformowała  

o uwagach do planu, które są bardzo szczegółowo omówione w uzasadnieniu do planu.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Gen. K. Pułaskiego, 

Świerkową, Modrzewiową, Grabową i Gen. Z. Podhorskiego w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu w rejonie ulic Bulwarowej i Zacisze w Suwałkach. 
– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.    
 

 Naczelnik M. Włoskowska przedstawiła plan, którego obszar obejmuje teren byłego 

zespołu szpitala zakaźnego przy ul. Bulwarowej. Obszar objęty planem zawiera zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną o niskiej intensywności, usługi publiczne o znaczeniu lokalnym  

i ponadlokalnym, usługi wolnostojące i wbudowane, zieleń w ciągu publicznym rekreacyjno – 

ekologicznym rzeki Czarnej Hańczy. Powierzchnia zabudowy jest do 30 % terenu, powierzchnia 

terenów zielonych jest 35 %, wysokość budynków nie będzie przewyższała i zakłócała pracy 

nadajników na wierzy nadawczo-radiowej przy ul. Bulwarowej. Wysokości są bezpieczne dla 

mieszkańców i nie będą się znajdowały w strefach oddziaływania anten radiowych. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu w rejonie ulic Bulwarowej i Zacisze w Suwałkach. 
– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej 

w rejonie ulicy Filipowskiej w Suwałkach.  
– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu.    
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Naczelnik M. Włoskowska przedstawiła wniosek o ustalenie lokalizacji inwestycji 

mieszkaniowej, polegającej na budowie 12 budynków mieszkalnych jednorodzinnych w trzech 

zespołach w zabudowie szeregowej wraz z drogą wewnętrzną, z miejscami postojowymi  

i infrastrukturą techniczną, przy ulicy Filipowskiej, wraz z usługami nieuciążliwymi oraz terenem 

zielonym. W wyniku realizacji planowanej, zgodnie z tym wnioskiem, inwestycji mieszkaniowej, 

dotychczasowy sposób zagospodarowania i uzbrojenia tego terenu ulegnie przekształceniu  

z obecnego nieużytku na obszar zainwestowany w postaci osiedla budynków mieszkalnych 

jednorodzinnych, w zabudowie szeregowej. Na terenie tym, powstaną trzy zespoły budynków (trzy, 

cztero i pięciosegmentowy). Projekt uchwały o ustaleniu lokalizacji inwestycji mieszkaniowej 

został opracowany zgodnie z obowiązującymi przepisami i spełnia wymogi merytoryczne  

i formalne do jego uchwalenia.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji 

inwestycji mieszkaniowej w rejonie ulicy Filipowskiej w Suwałkach.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10   

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu szczepień przeciwko 

wirusowi brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk". 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu.    
 
 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, który dotyczy Programu szczepień 

przeciwko wirusowi brodawczaka ludzkiego. Program zakłada realizację szczepień w latach 2020-

2021 oraz możliwość przeprowadzenia akcji edukacyjnej poprzez elektroniczne przesłanie 

materiałów rodzicom uprawnionym do szczepień dziewcząt.  

Radny J. Roszkowski stwierdzi, że nie ma miejskiej opieki medycznej nad wszystkimi 

mieszkańcami. Nie ma przeprowadzonej akcji informacyjnej o ww. programie, z którego 

należałoby skorzystać. Zapytał jak wygląda sytuacja z całościową opieką medyczną w Mieście 

Suwałki? Zapytał o konkurs na wyłonienie lekarza, który mógłby zająć się zdrowiem mieszkańców 

Suwałk.  

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że Urząd Miejski ogłaszał konkurs na specjalistę, 

który zająłby się tematem zdrowia mieszkańców, a Urząd nie jest atrakcyjnym miejscem pracy dla 

lekarza, ponieważ oferowane jest zbyt niskie wynagrodzenie. Natomiast warto byłoby pozyskać 

kogoś, kto pracowałyby przy tworzeniu takich programów profilaktycznych i zdrowotnych.  

Naczelnik D. Szczęsna potwierdziła, że dwukrotnie był ogłaszany nabór na takie 

stanowisko, lecz nie został pozyskany żaden kandydat, specjalista do opracowywania i wdrażania 

programów polityki zdrowotnej.  

Prezydent Cz. Renkiewicz zapewnił, że przeanalizuje sprawę i wróci do tego zagadnienia. 

Radny J. Roszkowski podziękował, za zainteresowanie się ww. tematem, ponieważ zdrowie 

i życie mieszkańców zasługuje na to. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 
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Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu 

szczepień przeciwko wirusowi brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk". 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 

2020 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu.    

     

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił Miejski Program, który jest uzupełniony o działania 

mające charakter porządkujący, ponieważ zawiera dane statystyczne za 2019 rok. Wyżej 

wymieniony Program został pozytywnie zaopiniowany przez Miejską Komisję Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Suwałkach. Na realizację Programu przeznaczone są środki 

pochodzące z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych od 

przedsiębiorców prowadzących działalność na terenie Suwałk. 

 Radny J. Roszkowski jak się mają do siebie dwie sprawy: jedna to ograniczenie 

spożywania alkoholu, a drugi to dość duża liczba wydanych zezwoleń w 2019 roku.  Naczelnik 

 D. Szczęsna odpowiedziała, że Uchwałą Rady Miejskiej z 2018 roku, zostały określone limity na 

sprzedaż rożnego rodzaju napojów alkoholowych. Na wnioski przedsiębiorców wydawane są 

zezwolenia, w ramach określonych limitów, które nie są przekraczane w danym roku.  

 Radny J. Roszkowski zapytał ile wynosi limit zezwoleń w danym roku? Naczelnik D. 

Szczęsna odpowiedziała, że limit pozwoleń na piwo wynosi – 195, na wina 145, na wódki 145, 

oraz w sprzedaży gastronomicznej może być 145 zezwoleń, a w sprzedaży detalicznej 340. Na dzień 

dzisiejszy w sprzedaży detalicznej jest limit osiągnięty (nie ma wolnych zezwoleń). Natomiast 

 w sprzedaży gastronomicznej są jeszcze wolne zezwolenia, ale z dnia na dzień wpływają nowe 

wnioski i rezygnację, w związku z tym to się zmienia.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  

w Suwałkach na 2020 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu.       
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 Prezydent Cz. Renkiewicz przypomniał, że zmiana formularza deklaracji o wysokości opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi jest konsekwencją podjętej w marcu br. przez Radę 

Miejską w Suwałkach uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenie stawki tej opłaty, wprowadzającej zmianę wysokości 

stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Radny A. Turowski zapytał, o osoby, które mają dotychczas podpisaną umowę, czy nie 

będą musiały składać nowych deklaracji?  Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że nie będą 

musiały składać nowych deklaracji.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2020 r. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu.    

 

 Skarbnik Miasta W. Stelmach przedstawił zmiany w budżecie spowodowane między 

innymi: zmniejszeniem subwencji oświatowej o kwotę 4 mln. zł., zmniejszeniem dochodów 

budżetowych, które będzie miało wpływ na wydatki Miasta. Skarbnik stwierdził, aby oszacować 

ubytek dochodów powinne być wzięte pod uwagę, co najmniej dwa stabilne okresy rozliczeniowe, 

które pokarzą jak dochody będą realizowane. Drugim podstawowym źródłem dochodów, w którym 

ubytek jest znaczący, to jest podatek od nieruchomości. Sytuacja będzie znana dopiero po około 

 3 miesiącach, ponieważ przesuwane są terminy płatności podatku od nieruchomości. Miasto 

ograniczyło się do zmian polegających na dostosowaniu wydatków do poziomu dochodów  

z subwencji – oświata. Poproszono szkoły o propozycje do wprowadzenia zmian. Dyrektorzy szkół 

przesłali swoje propozycje, które znajdują się ww. zmianach do budżetu. Ponadto dokonywane są 

zmiany kwotowe, które zostały uzgodnione z jednostkami w zakresie kultury. Jest to brak imprez 

otwartych, plenerowych, które miały być organizowane przez Suwalski Ośrodek Kultury 

(rezygnacja z Suwałki Blues Festival i innych). W mniejszym zakresie ograniczenia finansowe 

dotyczą pozostałych jednostek kultury – Muzeum Okręgowego i Biblioteki Publicznej.  Natomiast 

poważne ograniczenia wydatków występują również w Ośrodku Sportu i Rekreacji, ponieważ 

wszystkie obiekty są zamknięte, nie jest prowadzona żadna działalność. Są to oszczędności 

związane z bieżącą eksploatacją, jak również związane ze zmniejszeniem zatrudnienia. Dotyczyło 

to osób, które posiadały umowy zawarte na czas określony, które wygasły, w związku z tym, że 

zakres działania ośrodka został zmniejszony (oszczędność ponad 1 milion zł.). W zakresie pomocy 

społecznej znaleziono oszczędności na kwotę 450 tys. zł. W Urzędzie Miejskim znaleziono kwotę 

ponad 3 mln. zł., z tego 2 mln. zł to są wydatki inwestycyjne, jak również z funkcjonowaniem 

Urzędu Miejskiego, zostały ograniczone wydatki na wynagrodzenia i na pochodne od 

wynagrodzeń, na remonty, na różnego rodzaju zakupy. Również zostały ograniczone wydatki 
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związane z nagrodami konkursowymi, z programem nauki pływania, z programem „Zdolny 

Suwalczanin”. Znaleziono również oszczędności w programie matury międzynarodowej. W tym 

roku ww. wydatki nie są konieczne i nie zostaną poniesione. W. Stelmach poinformował również 

o zwiększeniu dochodów w transporcie, które dotyczą odszkodowania za uszkodzenie fontanny na 

Placu Marii Konopnickiej. Zmniejszenie dochodów w gospodarce mieszkaniowej, wynika  

z mniejszych wpływów związanych z czynszami od zasobów zarządzanych przez ZBM TBS 

(zmniejszenie ilości mieszkań komunalnych). Zwiększenie dochodów w oświacie związanych 

 z wpływem z odszkodowań, jak również wpływy ze środków zewnętrznych tj. zakup komputerów.  

Miasto otrzymało również dotację celową na funkcjonowanie Żłobka Miejskiego.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz uzupełnił wypowiedź Skarbnika Miasta dodając, że Miasto 

rezygnuje z udzielenia dotacji dla rodzinnych ogrodów działkowych(100 tys. zł.), oraz rezygnuje  

z dotacji na ochronę i konserwację zabytków (100 tys. zł.). Prezydent poprosił członków Komisji 

o przedyskutowanie i podjęcie decyzji czy należałoby pozostawić tę kwotę na ochronę  

i konserwację zabytków?   

 Skarbnik Miasta W. Stelmach zgłosił i przedstawił autopoprawkę, która znajdzie się  

w materiałach na Sesję Rady Miejskiej.  

Radny J. Roszkowski zapytał czy w ramach szeroko zakrojonych oszczędności p. Prezydent 

przewiduje oszczędności dla Klubów Sportowych? Drugie pytanie – Czy Urząd Miasta  

w instytucjach miejskich nie zatrudniał nowych pracowników od lutego do końca kwietnia br.?  

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że nie wyobraża sobie nie zatrudniania, w miejsce 

odchodzących osób nowych ludzi. Ponieważ na niektórych odcinkach pracy nastąpiłby paraliż, 

np. w samym Urzędzie Miejskim zdeklarowało odejście na emeryturę 16 osób.  Jeżeli dyrektorzy 

jednostek czy prezesi dojdą do wniosku, że można bez straty, dla jakości obsługi interesantów do 

załatwienia spraw zredukować zatrudnienie przez naturalne odejścia (emerytura), to tak się 

stanie. Po weryfikacji danych np. w Urzędzie Miejskim planowane jest zredukowanie zatrudnienia 

o 5 etatów. Prezydent odnośnie pytania dotyczącego finansowania sportu odpowiedział, że 

zostaną wypłacone stypendia dla siatkarzy Ślepska do końca maja, dla piłkarzy Wigier, którzy 

posiadają umowy stypendialne do końca czerwca. Prezydent zaproponował zorganizowanie 

spotkania i porozmawianie na temat finansowania sportu i wypracowanie dobrego rozwiązania. 

Co zrobić żeby wydatki na sport zmniejszyć, ale żeby strat było najmniej.  

Radny A. Turowski zapytał radnych, jaka jest ich decyzja w sprawie rezygnacji z dotacji 

na prace konserwatorskie?  

Radny S. Sieczkowski zapytał, na jakiej zasadzie były dokonywane zmniejszenia  

w poszczególnych jednostkach? Czy były ograniczone etaty dla poszczególnych pracowników?  

Jak wyglądało to w tych jednostkach, w których z uwagi na pandemię praca była mocno 

ograniczona?  Jakie imprezy zostały zdjęte z kalendarza imprez. Radny poprosił o szczegółowy 

wykaz.  

Prezydent Cz. Renkiewicz odnośnie placówek oświatowych, którym proporcjonalnie  

wg tego samego wskaźnika obniżono wydatki. Odnośnie innych jednostek, poproszono  

o przedstawienie planów oszczędnościowych, z jakich wydatków te jednostki mogą zrezygnować. 

Główne oszczędności to te, które wynikają z nierealizowania swoich zadań na wskutek pandemii 

jest to ponad 1milion zł. Kolejną kwestią są oszczędności poczynione na mediach (tj. energia 

elektryczna, energia cieplna) w Aquaparku, w hali Arena. Jak również oszczędności związane  

z imprezami, które były zaplanowane a się nie odbędą np. Miejskie święto biegania, RESO 

półmaraton. Drugą jednostką, która wygenerowała oszczędności jest SOK. Oszczędności 

pochodzą z rezygnacji z imprez masowych, które miały odbyć się w okresie letnim np. Blues 
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Festival, Jarmark Folkloru. Kolejną jednostką, która wskazała oszczędności jest Zarząd Dróg 

 i Zieleni poprzez rezygnację z zakupów inwestycyjnych sprzętu, jak również oszczędności na 

zużyciu soli. Ogólna kwota oszczędności, to 1 milion złotych.  

Skarbnik Miasta W. Stelmach dodał, że wskaźnik, który został zastosowany w oświacie 

(jednakowy dla wszystkich) wynosił 2,68 wydatków bieżących, bo taki ubytek w wydatkach Miasta 

stanowi zmniejszenie subwencji oświatowej o 4 miliony złotych.  

Prezydent Cz. Renkiewicz poprosił, aby radni odnieśli się do kwestii, czy udzielić dotację 

na prace konserwatorskie i restauratorskie czy nie?  

Radny B. Bezdziecki wyraził swoje pozytywne zdanie odnośnie utrzymania w budżecie 

miasta dotacji na prace konserwatorskie. Natomiast, jeśli chodzi o ogródki działkowe można 

poczynić oszczędności.  

Radny S. Sieczkowski stwierdził, że jeśli mieszkańcy ponieśli wydatki związane z pracami 

konserwatorskimi, to po to żeby z niej skorzystać. Zaproponował, aby dać tym mieszkańcom 

szansę. Stwierdził, że o realizacji uchwał Rady Miejskiej powinna decydować Rada, a nie 

Prezydent. Rada Miejska jest organem, który powinien mieć decydujące słowo i to radni powinni 

przegłosowywać to, czy dane działania zostaną wstrzymane. Jeżeli Rada Miejska to przegłosuje, 

to wtedy Prezydent powinien odstąpić od ich realizacji.  

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że w ww. projekcie uchwały Miasto nie rezygnuje 

z udzielenia dotacji na ochronę zabytków, ww. pozycja w budżecie pozostaje.  

Radny J. Niedźwiedzki zabrał głos w dyskusji i stwierdził, że skoro zapadła decyzja, że jest 

rezygnacja z remontów budynków i z dotacji na ogródki działkowe, to należałoby w następnych 

głosowaniach nie obniżać dotacji dla sportu, ponieważ to też dotyczy mieszkańców Suwałk. 

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że budżet kształtuje Rada Miejska. Natomiast Prezydent 

przedstawia swoje propozycje, ale ostateczny głos i decydujący należy do Rady Miejskiej.   

Przewodniczący A. Turowski zapytał członków Komisji czy są za utrzymaniem w budżecie 

Miasta dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie?  

 

Głosowanie nad propozycją Prezydenta Miasta Suwałk:  

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 1 radny 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

   

Członkowie Komisji wypowiedzieli się pozytywnie za utrzymaniem w budżecie Miasta 

dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wraz z autopoprawką.  

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

   

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 

na 2020 r. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2020-2040.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu.     

 

 Skarbnik Miasta W. Stelmach przedstawił zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta, które są konsekwencją zmian w projekcie uchwały dot. budżetu Miasta. Jedyną zmianą, 

która wykracza poza, jest dopisanie do wykazu przedsięwzięć Programu szczepień przeciwko 

wirusowi brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk. Ponieważ jest to program dwuletni.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2020-2040.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

                 

Ad pkt. 13                           

Wolne wnioski.  

1. Radny B. Bezdziecki zadał pytanie związane z punktem tankowania gazu, którym mają być 

zasilane autobusy miejskie. Czy jest jakiś problem z realizacją ww. inwestycji? Prezydent 

Cz. Renkiewicz odpowiedział, że w związku z umową z Autosanem na dostawę autobusów 

musi powstać stacja tankowania. PGNiG wygrało przetarg na wybudowanie i obsługę 

stacji paliwowej. Oferta PGNiG cenowo była bardzo niekorzystna i gaz wychodził bardzo 

drogo. W związku z tym zostanie unieważniony poprzedni przetarg, a zostanie rozpisany 

kolejny, który na pewno przyniesie lepsze rozwiązanie dla Spółki PGK. Natomiast dostawa 

autobusów planowana jest na grudzień bieżącego roku. Stacja paliwowa powinna powstać 

też do końca roku.  

2. Radny B. Bezdziecki wniosek o intensyfikowanie pracy Straży Miejskiej o to, żeby 

zmobilizować mieszkańców na działkach prywatnych o uporządkowanie swoich terenów. 

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że na Komisji Porządku i Bezpieczeństwa ww. 

temat był poruszony. Straż Miejska i Policja zadeklarowały zająć się lepiej sprawą 

powstawania dzikich wysypisk śmieci. 

 

Przewodniczący Komisji podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.    
 

      Przewodniczący                                  

Komisji Finansowo–Budżetowej         

Rady Miejskiej w Suwałkach 

               Andrzej Turowski 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


